
ZPRÁVA O PLNĚNÍ VOLEBNÍHO PROGRAMU ZA ROK 2007

Rok 2007 byl prvním rokem pátého volebního období po tzv. sametové revoluci.
Vzhledem  k vítězství  volební  strany  ODS  ve  volbách  v r.  2006  došlo  ke  kontinuálnímu 
navázání  činnosti  z let  minulých.  Vycházeli  jsme  opět  z volebního  programu  ODS 
doplněného podněty ostatních  členů zastupitelstva.  Noví  členové zastupitelstva  se  aktivně 
zapojili do celkového dění a poznali, že práce v zastupitelstvu není o laciných proklamacích, 
ale o odpovědném rozhodování. Lze konstatovat, že v zastupitelstvu se opět podařilo vytvořit 
pracovní  atmosféru,  založenou  na  vzájemném respektu  členů všech  politických  uskupení, 
která vytváří předpoklady k racionálnímu a dynamickému rozhodování, tolik důležitému pro 
další rozvoj města.
Rok  2007  byl  složitý  v tzv.  vyšší  politice  –  vytvoření  nové  vlády,  stabilizace  práce 
ministerstev a další jevy, které se promítají do regionální a komunální politiky jsou podstatné 
pro vytvoření strategie města v daném období. Jedná se hlavně o plánování akcí, závislých na 
financování z vnějších zdrojů.

Činnost zastupitelstva byla dána prioritami, které byly vyhodnoceny v průběhu ledna a února 
r. 2007 a byly zařazeny i do schváleného rozpočtu v březnu. 
Jednak se dokončovaly akce z průběhu r. 2006 a připravovala se realizace prioritních akcí pro 
r.  2007.  Startování  těchto  akcí  bylo  dáno  finančními  možnostmi  a  dokumentační 
připraveností. Výčet všech investičních a neinvestičních akcí je vyjádřen v celkovém přehledu 
v příloze. 
Ve stručném komentáři lze jenom říci, že všechny akce zapadají do celkové strategie města 
a řešení konkrétní problematiky. Upřednostnění některých akcí (příjezdová cesta do bývalého 
VVP Kbel a rekonstrukce ulice Ořechová způsobila možnost získání dotací). 
Oprava komunikací po povodních v Olšinách je prvním z protipovodňových opatření o které 
město  usiluje.  Je  zpracována  přípravná  dokumentace,  která  prochází  hodnocením na  MZ. 
Pokud uspějeme, mělo by navazovat další opatření v hodnotě několika desítek milionů Kč.
Nosnými akcemi byly akce ve školství.  Na tyto  akce nebyly získány žádné vnější  zdroje. 
Vybudování nové třídy při MŠ Jizerka a oprava „staré pošty“ na DDM byly součástí akce 
“kulový blesk“ (akce půdní vestavba byla již v roce 2006 ve 2.ZŠ). Získali jsme další kapacitu 
pro 20 dětí v MŠ, kulturní prostředí pro mimoškolní zájmovou činnost v DDM i prostor pro 
činnost loutkového souboru „Rolnička“ (náhrada za objekt bývalých lázní). Dalšími velkými 
a  potřebnými  akcemi  bylo  zateplení  fasády,  výměna  oken  a  rekonstrukce  střechy  v MŠ 
Jizerka a vybudování a vestavba nového šatnového bloku v 1. ZŠ.
Významné práce proběhly na opravách kulturních památek s přípravou na generální opravu 
zámeckého parku.
V oblasti ŽP jsou zajímavé akce vybudování staronové cesty k Sedlci navazující na tradici 
krajinotvorných  prvků.  Začaly  rovněž  práce  na  vybudování  sběrného  dvora  ve  Kbele, 
vycházející z koncepce odpadového hospodářství ve městě i kraji. Nejdůležitější akcí však je 
bezesporu zahájení  prací  na odkanalizování  zbytku  Benátek  (ulice  V Olšinách,  Pod Brdy, 
Pickova) a městské části Dražice. Tato akce probíhá v rámci projektu Mladoboleslavsko a pro 
Benátky nad Jizerou přináší náklady cca 73 mil Kč z toto 64 % z tzv. uznatelných nákladů 
hradí EU. Akce je řízena společností VaK Mladá Boleslav, která hradí i některé neuznatelné 
náklady. Akce bude proti původnímu plánu ukončena o půl roku dříve a limituje rekonstrukci 
povrchu  komunikace  včetně  chodníku  v ulici  Pickova.  Vzhledem k tomu,  že  ve  smlouvě 
o dílo se společností SKANSKA je proplácení faktur povoleno se lhůtou 1 roku, částka za 
práce v r. 2007 se objeví ve výdajích až v srpnu 2008. Tato akce je jednou z prioritních akcí 
celého volebního období a bude v praxi znamenat kompletaci infrastrukturních sítí ve městě, 
kromě nepřístupných částí a částí s neúměrnými náklady na 1 obyvatele.



Vzhledem k přílivu evropských peněz v letech  2007 – 2013 v rámci  operačních  programů 
spravovaných ministerstvy i regionálního operačního programu připravuje město projekty do 
soutěží o získaní podpory z těchto zdrojů.
Jako  podpůrné  dokumenty  pro  tuto  soutěž  zpracovává  město  strategický  plán  i  plán 
komunitní. Zastupitelstvo rozhodlo o vytvoření odborných skupin dle jednotlivých řešených 
oblastí.  Tyto  skupiny  jsou  tvořené  místními  situace  znalými  členy.  Celkové  zastřešení 
a  zpracování  dle  obecných  požadavků  zajišťuje  vybraná  odborná  firma.  Tyto  materiály 
schválí Rada města i Zastupitelstvo města. 
Z připravovaných projektů už v rámci OPŽP uspěly projekty na úsporu energií – zateplení 
panelového pavilonu ZŠ Pražská a zateplení  Městského centra  komplexní  péče.  Realizace 
proběhne  v r. 2008.
Z připravovaných projektů jsou nejdále projekt „Rekonstrukce Husova náměstí“ a projekt na 
vybudování nové cyklo a in-line stezky na tělese bývalé vlečky z Benátek nad Jizerou na 
Chrástecký dvůr. 
Při  úpravě  komunitního  plánu  bylo  jedním  z požadavků  výstupů  vybudování  Klubu 
důchodců.  Přímá  reakce  vedla  k vybudování  společenských  prostor  pro  Klub  důchodců 
v budově bývalého internátu, který zároveň slouží v dopoledních hodinách matkám s dětmi. 
Prostory  jsou  využívány  i  jinými  organizacemi.  Bylo  tak  docíleno  soustředění  sociálních 
služeb do jedné části města, kterou lze dopravně obsluhovat.
Kromě  evropských  fondů  pochopitelně  hledáme  vnější  zdroje  financí  z fondů  státních 
i regionálních. Z přílohy Plnění rozpočtu za r. 2007 je vidno, že v loňském roce byly čerpány 
dotace ve výši cca 24,3 mil Kč z čehož je cca 7,3 mil Kč dotací povinných. Ostatní dotace 
byly získány ze zdrojů státních a krajských jako účelové. Tyto dotace byly využity jak na 
akce investiční, tak i na opravy i na podporu akcí společenských. Město si vytváří průběžnou 
finanční rezervu na spolufinancování akcí, které jsou dotovány pouze do určité výše a získání 
dotací je solventností partnera podmíněno. Využití dotací je patrné z příloh.
Vlastní plnění rozpočtu za r. 2007 vykazuje přebytek cca 21,6 mil  Kč. Část je připravena 
k financování probíhajících akcí tak, aby nebyl narušován provizorní rozpočet do schválení 
definitivního rozpočtu v březnu. Část je připravena ke spolufinancování  akcí získaných ze 
soutěží o evropské peníze (zateplení 2.ZŠ a Městského centra komplexní péče a eventuální 
rekonstrukce Husova náměstí). Nový rozpočet je připraven tak, aby akceptoval prioritní akce 
na r. 2008.

Samostatnou kapitolou města je dopravní infrastruktura – stav komunikací a chodníků. Je to 
kapitola,  která  nás velmi  trápí  i  vzhledem k tomu,  že zpoplatněním silnice I/10 podstatně 
vzrostl počet kamiónů projíždějících po průtažných komunikacích 2. třídy.  V r. 2007 byly 
zadány  dokumentace  na  rekonstrukci  komunikací  II/610  (Pražská)  včetně  chodníků  a  na 
komunikaci II/272 (Pickova) rovněž včetně chodníku. Bude se jednat o složité rekonstrukce 
a tím, že budou budovány opěrné zdi i o velmi drahé rekonstrukce. Připravujeme smlouvy se 
Středočeským krajem o vzájemné spolupráci. Časové horizonty prováděných prací jsou konec 
r. 2008 až r. 2010.
Na úrovni Středočeského kraje se řeší i tzv. sestupná komunikace od motorestu Tempo na 
komunikaci  III/27212 ke skládce.  Zastupitelstvo Středočeského kraje rozhodlo o možnosti 
vyvlastnění  pozemků,  potřebných  pro  stavbu.  V současné  době  firma  CR-Projekt  provádí 
poslední  pokus  o  dohodu s vlastníky.  Pokud  se  s některými  nedohodne  bude  přistoupeno 
k vyvlastnění. Zde se jedná o složitý proces, jinak stavba je dokumentačně plně připravena.
Místní komunikace jsou postupně opravovány dle schválené pasportizace.



Celkově  lze  hodnotit  r.  2007  jako  rok  bez  významných  výkyvů.  Byl  zachován  standard 
společenského života, včetně podpory spolků i dotacemi města v oblasti sociální a kulturní. 
Město  začalo  razantně  řešit  problematiku  dlužníků  exekucemi  a  v tomto  trendu  hodlá 
pokračovat. Informovanost občanů probíhala na úředních deskách, webových stránkách města 
i prostřednictvím Zpravodaje benátecka. Vzhledem k tomu, že r. 2007 byl rokem nástupu do 
nového  volebního  období,  bude  hlubší  analýza  celkové  činnosti  provedena  k polovině 
volebního období tj. za rok.

Jaroslav Král, starosta města


